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Protokół Nr XIII.2020 
z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego 

z dnia 20 maja 2020 roku 
 
 

1. Otwarcie obrad XIII sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: dzisiejsza sesja zwołana jest na wniosek Zarządu 
Powiatu na podstawie art. 15 ust. 7 ustawy z dnia 05 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym 
oraz zgodnie art. 15zzx ustawy z dnia 2 marca 2020 r. (Dz. U. 2020 poz. 374) o szczególnych 
rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID – 19, innych 
chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych, tj. z wykorzystaniem środków 
porozumiewania się na odległość. 
Otwarcia XIII sesji dokonał Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak. Otwieram XIII sesję 
Rady Powiatu Żagańskiego. Stwierdzam, że w sesji uczestniczy 18 radnych, co zapewnia 
możliwość podejmowania uchwał. Nieobecny Radny Piotr Ciołka.  
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: w dzisiejszej sesji nie bierze udziału Pan Starosta, ponieważ 
ma dzisiaj wideokonferencję, prowadzi obecnie Konwent Starostów i też uczestniczy w spotkaniu przez 
internet. W obradach sesji bierze udział Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka oraz Sekretarz Powiatu 
Iwona Hryniewiecka.  
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poinformował radnych o sposobie prowadzenia obrad sesji. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytywał kolejno radnych, którzy zgłaszali zdalnie swoją 
obecność na obradach sesji. Radny Piotr Ciołka był zalogowany, jednak z powodów technicznych nie 
zgłosił udziału w obradach sesji. 
2. Zatwierdzenie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak przedstawił proponowany porządek obrad i zapytał, 
czy są uwagi do porządku obrad. 
Radny Paweł Chylak: mam kilka ważnych pytań, myślę, że na początku powinniśmy na te 
pytania poznać odpowiedź. W dzisiejszej sesji nie uczestniczy Pan Starosta, czy uczestniczy  
w razie konsultacji, Pan Mecenas? Ja bym prosił Pana Przewodniczącego, żeby na te pytania, 
które będę czytał udzielił odpowiedzi. Dzisiejsza sesja jest zwołana w oparciu o ustawę  
o samorządzie i ustawę COVID – 19. Przebieg sesji z wykorzystaniem środków do porozumiewania 
się na odległość online. W zaproponowanym porządku obrad brakuje pewnych punktów wynikających 
ze statutu powiatu np. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. Sprawozdanie Starosty z prac Zarządu. 
Wolne wnioski. Czy jest to sesja taka, jak z 6 marca, czyli zwołana na wniosek? Na czyj wniosek została 
zwołana dzisiejsza sesja? Proszę, żeby Pan ten wniosek odczytał i poinformował, kiedy ten wniosek 
został złożony do Pana o zwołanie sesji. Dzisiejsza sesja jest transmitowana, dlaczego nie odbyły się 
posiedzenia komisji stałych w celu wypracowania opinii do projektów uchwał. Komisje muszą wydać 
opinie do projektów uchwał, to wynika ze statutu, inaczej nie można podejmować uchwał, jak to się 
będzie u nas odbywało? Proszę o odpowiedź na takie pytanie. Czytałem opinie na portalu 
samorządowym, że ustawa COVID – 19 daje możliwość przeprowadzenia sesji online, ale muszą być 
wprowadzone odpowiednie zmiany do statutu. Nasz statut takiej sytuacji nie przewiduje, ja sesja online. 
Nie można zrobić sesji online nie naruszając statutu. Bez nowelizacji statutu, przyjęte podczas sesji 
online uchwały, mogą być narażone na zagrożenie nielegalności. Czy wobec powyższego nie występuje 
zagrożenie do uchylenia naszych dzisiejszych uchwał, jako niezgodnych ze statutem? Naszą sesję 
można było zorganizować w normalnym trybie. Jeżeli byłby problem na zorganizowanie w sali nr 100 
w Starostwie, to można było zrobić, tak, jak w Gminie Wiejskiej Żagań, np. na sali gimnastycznej jednej 
z podległych szkół. Sesje Rady Powiatu już też się odbywały w jednej ze szkół w Szprotawie. Co  
z następną sesją, czy też Pan planuje online. Sesja absolutoryjna i ta, na której ma być rozpatrywany 
raport o stanie Powiatu Żagańskiego, absolutnie nie może się odbyć online. Dlatego, że nie będzie 
zapewnione konstytucyjne prawo do wstępu na sesję przez mieszkańców i zadawanie zapytań do 
raportu. Pewnie Pan wie, że Związek Miast Polskich złożył wniosek w tej sprawie do rządu  
o przedłużenie o 60 dni terminu przedkładania raportu, rząd już to zaakceptował. Mówię o tym, 
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ponieważ dzisiaj już mamy problemy np. Piotrem Ciołką i taki element może wykluczyć to, że po prostu 
mogą być wszystkie uchwały uchylone. Proszę o odpowiedź na wszystkie pytania, które zadawałem.  
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: na pierwsze pytanie odczytam wniosek Zarządu 
Powiatu, który wpłynął 15 maja 2020 roku. Wniosek został mi przedstawiony, jako 
Przewodniczącemu Rady Powiatu. W związku z koniecznością określenia zadań 
finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
przekazywanych Powiatowi Żagańskiemu w 2020 roku oraz przedstawienia sprawozdania  
z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi za 2019 rok. Zarząd Powiatu 
wnosi o zwołanie sesji w trybie art. 15 ust. 7 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie 
powiatowym oraz zgodnie art. 15zzx ustawy z dnia 2 marca 2020 r. (Dz. U. 2020 poz. 374)  
o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID 
– 19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych z następującym 
porządkiem obrad. Porządku nie będę czytał, bo został przedstawiony radnym, a w załączeniu zostały 
przedstawione projekty uchwał w sprawie zmian budżetowych, zmian Wieloletniej Prognozy 
Finansowej oraz określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych przekazywanych Powiatowi Żagańskiemu w 2020 roku. Wniosek Zarządu 
został podpisany przez Starostę Henryka Janowicza, Wicestarostę Annę Michalczuk, Członka Zarządu 
Mariusza Krugłego, Członka Zarządu Radosława Kwietnia. Sesja została zwołana na dzień 20 maja 
2020 roku. To jest wniosek Zarządu, który do mnie wpłynął i wyraziłam zgodę na tą sesję, poniekąd 
kierując się możliwością sprawdzenia systemu sesyjnego. W sprawie informacji o legalności 
podejmowanych uchwał, udzielę głosu Pani Sekretarz Iwonie Hryniewieckiej. 
Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: konsultowałam tą sesję z nadzorem wojewody, ponieważ 
czytałam różne opinie. Opinia nie jest wiążąca, tylko ustawa COVID – 19 jest ustawą nadrzędną nad 
naszym statutem. Analizowałam nasz statut z nadzorem wojewody i nie trzeba dokonywać zmian 
statutowych, ważne jest głosowanie. W statusie mamy też przewidziany tryb głosowania, że  
w przypadku, gdy z przyczyn technicznych nie jest możliwe głosowanie za pomocą urządzenia to §26 
ust. 4. Głosowanie jawne imienne odbywa się w ten sposób, że radni po wywołaniu kolejno z listy przez 
przewodniczącego rady wstają i wypowiadają się „za”, „przeciw”, albo, o ile to możliwe, „wstrzymują 
się” od głosu. Tutaj nie trzeba było zrobić żadnych zmian statutowych, bo nie było to możliwe, żeby 
rada się zebrała. Również pytałam o sesję absolutoryjną, bo nie wiem, jaka sytuacja będzie, czy będzie 
możliwość gromadzeń, czy nie. Nadzór wojewody powiedział, że jeżeli chodzi o dyskusję nad raportem 
jest taka sytuacja, że jeżeli mieszkaniec zbierze wymagane podpisy i będzie chciał zabrać głos nad tą 
dyskusją, to wówczas trzeba udostępnić komputer dla mieszkańców, żeby mogli się wypowiadać, brać 
udział w sesji, gdyby taka sytuacja była potrzebna, bo nie wiemy, jak sytuacja się potoczy. Wiadomo, 
że w województwie lubuskim zachorowań jest najmniej, wiec być może lubuskie będzie wyłączone  
i będzie można się gromadzić. Nadzór powiedział również, że uchwały będą legalne. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: w sprawie komisji stałych, komisje nie procedowały 
nad uchwałami, ale będziemy nad nimi dyskutować teraz na sesji. Każdy z radnych otrzymał 
materiały, zapoznał się z nimi, wiec wszelkie pytania, wątpliwości rozwiążemy w dniu 
dzisiejszym na sesji. Tą sesję proszę potraktować, jako taką próbną, przetarcie szlaków, bo 
sytuacja jest wyjątkowa, specyficzna. Nie ma dzisiaj dużo uchwał, każdy mógł się z nimi 
zapoznać i możemy tutaj również procedować nad tymi uchwałami, co pozwoli nam legalnie 
je przegłosować, podjąć. W tym przypadku nie widzę, żeby to było łamanie regulaminu, że 
komisje się nie zwoływały i nie miały możliwości wypowiedzenia się, bo możemy to zrobić 
tutaj na sesji. Jeszcze raz proszę, to jest wyjątkowa sytuacja, mamy możliwość sprawdzenia 
systemu, dlatego są tylko trzy uchwały. W sprawie sesji absolutoryjnej, będę robił wszystko, 
aby to była sesja, gdzie będziemy wszyscy obecni fizyczne, a nie przy łączach internetowych. 
Radny Zbigniew Białkowski: ja również chciałem zabrać głos w kwestii przygotowania i zorganizowania 
dzisiejszej sesji. Nie do końca zgadzam się z tym, że nie ma niektórych materiałów, ponieważ dobrze 
wiemy, że nie czegoś takiego, jak sesje nadzwyczajne, są one w innym trybie zwoływane, ale to nie 
zwalnia z przygotowania pewnych materiałów. Mnie np. bardzo interesuje sprawozdanie z prac 
Zarządu. Ja wiem, że jest trudna sytuacja, ale chyba Zarząd pracuje i mógłby pokazać, co przez ten czas, 
kiedy nie było sesji, było robione. Powinniśmy dostać takie sprawozdanie, ponieważ jest to miesiąc maj, 
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a wiemy, że w kwietniu i maju zawsze odbywają się sprawy związane z organizacją nowego roku 
szkolnego. W tym sprawozdaniu zawsze były zawierane informacje, które dotyczyły tego, jak ten nowy 
rok szkolny będzie wyglądał. Jakie ilości oddziałów w szkołach zostaną stworzone, jak ten rok będzie 
zorganizowany, jak będzie wyglądało zatrudnienie, mi tego bardzo brakuje. Jeśli to otrzymamy po 
miesiącu maju, to wtedy możemy sobie o tym porozmawiać, ale żadnego wpływu na to mieć nie 
możemy. Uważam, że jeśli dojdzie jeszcze raz do takiej sesji, to prosiłbym, żeby jednak przygotować 
wszystkie materiały, zgodnie z tym, jakie powinny być na sesji. Tym bardziej, że żadnej sytuacji palącej 
nie było i w te dni można było przygotować materiały i nam przesłać.  
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: co do porządku obrad, sesja zwołana na wniosek 
Zarządu, który nie przewidział w tym przypadku sprawozdania. Sprawozdanie na pewno będzie 
przygotowane na następną sesję zwyczajną. Również nie wyobrażam sobie, żebyśmy na 
nadzwyczajnej sesji rozmawiali na temat pracy Zarządu i rozliczali, w takiej sytuacji, jaka jest 
teraz, nie do końca mogąc zapytać, dopytać i dowiedzieć się o szczegóły ich pracy. Taki 
porządek obrad będzie na zwyczajnej sesji przedstawiony, który, zaznaczam, że będę robił 
wszystko, aby się ona odbyła w sposób normalny, czyli w bezpośredniej naszej obecności. 
Sprawozdanie na pewno będzie na zwyczajnej sesji, proszę być spokojnym, ja tego dopilnuje. 
Obecna sesja jest na wniosek Zarządu, który przedstawił taki, a nie inny porządek obrad i nie 
ma w nim zawartego pkt. Sprawozdanie z prac Zarządu. 
Na obrady sesji zgłosił się Radny Piotr Ciołka, w dalszych obradach sesji brało udział 19 
radnych. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytywał kolejno radnych, którzy zdalnie wyrażali 
głosowanie. 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie, przy udziale 19 radnych. 
Protokół z głosowania porządku obrad stanowi załącznik do protokołu z obrad sesji. 
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie obrad XIII sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 
2. Zatwierdzenie porządku obrad. 
3. Podjęcie uchwały Nr XIII.1.2020 w sprawie zmian budżetu. 
4. Podjęcie uchwały Nr XIII.2.2020 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego 

na lata 2020-2025, 
5. Podjęcie uchwały Nr XIII.3.2020 w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazywanych Powiatowi 
Żagańskiemu w 2020r. 

6. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi za 2019 rok. 
7. Zamknięcie obrad XIII sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 
3. Podjęcie uchwały Nr XIII.1.2020 w sprawie zmian budżetu. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił o przedstawienie uzasadnienia. 
Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: uchwała w sprawie zmian budżetu wprowadza istotną zmianę, 
zmienia się wynik finansowy budżetu. Wynik finansowy budżetu był deficytowy, nadal jest deficytowy, 
lecz ten deficyt wzrósł do kwoty 1.243.192,00 zł, a to w związku z tym, że wprowadzamy tą uchwała 
również zmianę w załączniku o przychodach. Przychody się zwiększają z tytułu wolnych środków,  
o których mowa w art. 217, ulega zmniejszeniu przychód, a przychód z tytułu środków, które pozostały 
na rachunkach jednostki z tytułu realizacji projektów unijnych wzrosły. W tym roku w ustawie  
o finansach publicznych zmieniła się klasyfikacja przychodów. Po stronie dochodów zmniejsza się plan 
na modernizacji kształcenia zawodowego. Zwiększa się plan o kwotę 71.800,00 zł z tytułu, realizacji 
zadań z funduszu pracy (Powiatowy Urząd Pracy ma środki w wysokości 0,5% zrealizowanych środków 
z funduszu pracy na wynagrodzenia dla pracowników). Fundusz pracy, na dzień dzisiejszy, wynosi 
około 30.000.000,00 zł. Wprowadzamy koszty pośrednie projektów między innymi „Modernizacja 
kształcenia zawodowego w powiecie żagańskim”, jak i projekty realizowane przez PCPR „Droga do 
samodzielności”. PCPR realizuje środki z PFRON i z tego tytułu również mają środki w wysokości 
2,5% dochody własne. Dochody własne PCPR od zrealizowanych środków wprowadza do swoich 
wydatków i dochodów. W 2020 roku, w związku z COVID – 19, otrzymaliśmy środki na zakup 40 
laptopów dla naszych jednostek oświatowych, otrzymaliśmy na ten cel dotację ze środków unijnych  
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w wysokości 80.000,00 zł. W związku z tym, że jest to projekt unijny, ale są też wyodrębnione środki 
na pokrycie wkładu własnego, zarówno środki z unii europejskiej, jak i środki własne. W tych 80.000,00 
zł również porządkuje tą sprawę, czyli zdalna szkoła, zarówno po dochodach, jak i wydatkach zmieniają 
się paragrafy. Z rezerwy oświatowej na zakup laptopów byliśmy zmuszeni zagwarantować również 
wkład własny, bo tak rozstrzygnął się przetarg na zakup tych narzędzi. Zmienia się również załącznik o 
dotacjach, zmienia się tylko w tych pozycjach związanych z realizacją środków unii europejskiej, czyli 
programami dotyczącymi modernizacji kształcenia zawodowego oraz drogi do samodzielności, czyli 
projektu PCPR. Otrzymaliśmy również ostateczne kwoty dotacji na zadania z zakresu administracji 
rządowej. W związku z tym, że jest obowiązek przedstawienia załącznika o środkach z zakresu 
administracji rządowej Radzie Powiatu, dlatego załącznik nr 3 i 4 przedstawia, w jakiej wysokości, na 
dzień dzisiejszy, mamy te środki. Zmianie ulegają również dochody budżetu państwa, są to dochody, 
które realizujemy i z tego tytułu mamy dochody własne w różnej wysokości. Wojewoda wskazał nam, 
w jakiej wysokości będą realizowane. Są to wszystkie zmiany, które zostaną wprowadzone uchwałą w 
sprawie zmian budżetu. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję. 
Radny Paweł Chylak: pytanie do Skarbnika Powiatu. Mamy jeszcze zmniejszenie na oświacie o ponad 
123.000,00 zł, proszę coś więcej powiedzieć na ten temat. Proszę też wyjaśnić, o co chodzi ze 
zmniejszeniem dotacji celowej w dziale 853 rozdziale 85395 w kwocie 686.930,00 zł, czego to dotyczy? 
Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: otrzymaliśmy ostateczne kwoty subwencji oświatowej na rok 
2020. W związku z tym zmniejszają się udziały w podatku dochodowym od osób fizycznych o kwotę 
5.561,00 zł, oraz mamy również mniejszą subwencję oświatową o 123.346,00 zł. W sprawie zmian  
w dotacjach, dotacje w rozdziale 85395 wzrastają w związku z tym, że zostały wprowadzone wolne 
środki do projektu modernizacja kształcenia zawodowego oraz droga do samodzielności. 
Radny Zbigniew Białkowski: odnośnie środków, które pozyskaliśmy od rządu na zakup sprzętu dla 
nauczycieli i uczniów, czyli 80.000,00 zł. Na jakim etapie jest realizacja tego zadania, czy te laptopy 
trafiły do uczniów i nauczycieli, do kogo trafiły? Czy są one rozdysponowane na różne szkoły, jeśli tak, 
to do której, w jakiej ilości? Czy moglibyśmy uzyskać jakieś informacje na ten temat, czy też dalej 
jesteśmy w fazie realizacji i to wszystko nie dotarło do tego miejsca, do którego miało trafić. 
Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: w związku z tym, że zakończył się przetarg na zakup laptopów, 
dlatego dołożyliśmy wkład własny w wysokości 9.052,00 zł. Jesteśmy na etapie podpisywania, na razie 
jeszcze nie ma sprzętu i jeszcze nie został rozdysponowany. 
Wicestarosta Anna Michalczuk: Pani Skarbnik udzieliła już odpowiedzi, więc nie muszę nic więcej 
dopowiadać w tej kwestii. Ze szkół mamy listy osób, do których te laptopy mają trafić, więc te listy 
posiada Naczelnik Wydziału Oświaty. Jak tylko otrzymamy laptopy natychmiast będziemy kontaktować 
się ze szkołą i będziemy je rozdzielać.  
Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: w sprawie laptopów, zobowiązani byliśmy do przeprowadzenia 
postępowania przetargowego. Termin dostawy laptopów do 2 czerwca 2020 roku i po tym dniu zostaną 
rozdysponowane. 
Dalszej dyskusji radni nie podjęli. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytywał kolejno radnych, którzy zdalnie wyrażali 
głosowanie. 
Uchwała został podjęta przy 18 głosach „za”, 1 „wstrzymującym się”, przy udziale 19 radnych. 
Protokół z głosowania uchwały w sprawie zmian budżetu, stanowi załącznik do protokołu z obrad sesji. 
4. Podjęcie uchwały Nr XIII.2.2020 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Żagańskiego na lata 2020-2025. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił o przedstawienie uzasadnienia. 
Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: w związku z tym, że jest upoważnienie Rady Powiatu do 
wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej, więc takie uchwały były wywoływane  
w miesiącu marcu i kwietniu z tego względu, że trzeba było wprowadzić zmiany w projektach unii 
europejskiej. Dzisiejsze uchwała doprowadza zgodność wyniku finansowego do Wieloletniej Prognozy 
Finansowej. W wyniku dzisiejszych zmian spełniamy wszystkie wskaźniki określone ustawą  
o finansach publicznych. 
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Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytywał kolejno radnych, którzy zdalnie wyrażali 
głosowanie. 
Uchwała został podjęta przy 18 głosach „za”, 1 „przeciwnym”, przy udziale 19 radnych. 
Protokół z głosowania uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Żagańskiego na lata 2020 - 2025, stanowi załącznik do protokołu z obrad sesji. 
5. Podjęcie uchwały Nr XIII.3.2020 w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazywanych Powiatowi 
Żagańskiemu w 2020 r. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił o przedstawienie uzasadnienia. 
Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: środki z PFRON na 2020 rok wynoszą 2.199.431,00 zł, jest to 
około 200.000,00 zł więcej niż w roku poprzednim. Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie na podstawie 
analizy wykonania poszczególnych zadań w latach poprzednich oraz biorąc pod uwagę liczbę wniosków 
złożonych w tym roku, zaproponował podział środków, jak w załączniku do uchwały. Wzrost nastąpił, 
bo jest duże zainteresowanie, na dofinansowanie uczestnictwa osób niepełnosprawnych i ich opiekunów 
w turnusach rehabilitacyjnych oraz na dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, 
przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze. Wiemy już, że turnusy, oczywiście z reżimem 
sanitarnym, będą się zaczynać od czerwca. Zapotrzebowanie naszych mieszkańców jest bardzo duże. 
Na dofinansowanie kosztów działania warsztatów terapii zajęciowej, środki przeznaczane są 
algorytmem. Natomiast środki w wysokości 50.000,00 zł rozdysponuje Powiatowy Urząd Pracy na 
podjęcie działalności, zwrot kosztów wyposażenia stanowiska pracy osoby niepełnosprawnej, prace 
interwencyjne. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję. 
Radny Paweł Chylak: kiedy na początku pytałem się Pana Przewodniczącego, kiedy wpłynął wniosek  
dotyczący zwołania sesji, Pan odpowiedział, że 15 maja. W drugim akapicie do uzasadnienia tego 
projektu uchwały czytamy, że w oparciu o pismo zastępcy Prezesa Zarządu PFRON w Warszawie  
z dnia 2 kwietnia 2020 roku plan finansowy na zadania dla powiatu żagańskiego w 2020 roku podano 
ile wynosi. Nie ma Pana Starosty, ale dość długo to trwało, a media już donosiły, że niepełnosprawni 
czekają na pieniądze. Chciałem się dopytać Pana Starostę, dlaczego to tak długo trwało zakup programu 
do tej sesji? Co najmniej miesiąc temu powinniśmy mieć tą sesję. Oczywiście będę głosował za tą 
uchwałą, więcej nie pytam, bo Pana Starosty nie ma, tylko taka uwaga moja. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: wniosek wpłynął dopiero teraz, więc nie mi to oceniać, 
dlaczego tak, a nie inaczej się to odbyło. Wiadomo, że musieliśmy się przygotować do tej sesji. Myślę, 
że teraz nie ma, co zwlekać tylko jak najszybciej to wykonać, żeby te pieniądze uruchomić. Słuszna 
uwaga, ale tak, jak mówię, nie mi to oceniać, że tak się to wszystko odwlekło. 
Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: oczywiście, pismo jest datowane z 2 kwietnia 2020 r., ale oni 
zawsze przygotowują te pisma wcześniej, a później wysyłają i one docierają troszeczkę z opóźnieniem.   
Radny Zbigniew Białkowski: chciałbym powrócić na zadania z zakresu rehabilitacji społecznej osób 
niepełnosprawnych, dofinansowanie uczestnictwa osób niepełnosprawnych i ich opiekunów  
w turnusach rehabilitacyjnych. Jak wiemy na ten rok przewidzianych jest 250.000,00 zł i w tej materii 
jest dosyć duże zainteresowanie. Mam takie pytanie, gdyż, co jakiś czas docierają do mnie osoby, 
odnoszą się do poprzednich lat, gdzie zmieniały się główne kryteria przydziału dofinansowania. Jakie 
w tym roku obowiązują główne kryteria? Wiem, że w poprzednich latach było coś takiego, że jeżeli ktoś 
w zeszłym roku otrzymał dofinansowanie, to w tym roku nie dostaje. Czy w tym roku określono coś w 
tym stylu, ponieważ osoby zainteresowane o to pytają. Również interesuje mnie jeszcze jedna rzecz, 
wiadomo, że jesteśmy w sytuacji, jakiej jesteśmy, wpływ duży na nasze życie ma koronawirus, czy 
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robiony był jakiś sondaż pośród tych osób, które złożyły wnioski, czy dalej to zainteresowanie jest takie, 
jak było, czy też może trochę różni się od tego, jakie było w poprzednich latach? 
Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: kryteria w tym roku się zmieniły. Jest nowa Rada Społeczna, 
która zaopiniowała, że takie wnioski będą rozpatrywane raz na trzy lata. Wcześniej przyznawano  
w zależności od schorzeń, od innych sytuacji, a teraz raz na trzy lata będzie przyznawane 
dofinansowanie na turnus rehabilitacyjny. Zainteresowanie jest, bo wniosków jest dużo więcej niż 
środków finansowych, więc myślę, że środki zostaną wykorzystane. Myślę, że reżimy sanitarne, które 
zostały wprowadzane, trochę ludzi uspokoiły i zainteresowanie turnusami nadal jest. 
Radni nie podjęli dalszej dyskusji. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytywał kolejno radnych, którzy zdalnie wyrażali 
głosowanie. 
Uchwała został podjęta przy 18 głosach „za”, 1 osoba nie brała udziału w głosowaniu z przyczyn 
technicznych, przy udziale 19 radnych. 

Protokół z głosowania uchwały w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazywanych Powiatowi Żagańskiemu w 2020 r., 
stanowi załącznik do protokołu z obrad sesji. 

6. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi za 2019 rok. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: sprawozdanie z realizacji programu współpracy  
z organizacjami pozarządowymi za 2019 rok zostało radny przesłane do zapoznania się. Jeśli są pytania, 
uwagi, wnioski, proszę się zgłaszać i zadawać pytania do sprawozdania. 
Radny Paweł Chylak: ze sprawozdaniem się zapoznałem i pozwolę sobie zwrócić uwagę na kilka 
ważnych elementów. W sprawozdaniu na str. 4 w pkt. dotyczącym szacunkowej liczby wolontariuszy 
uczestniczących w projektach w ramach poszczególnych zadań, mamy zadania dotyczące rehabilitacji 
zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych i w 2019 roku było 0 wolontariuszy w dwóch 
przypadkach. Jeżeli mamy osoby niepełnosprawne, to nie było chętnych, jako wolontariuszy, jest to 
smutny wniosek. Na prowadzenie punktu nieodpłatnej pomocy prawnej było 3 wolontariuszy. Chciałem 
się też odnieść, na str. 5, do konsultacji projektu Rady Powiatu Żagańskiego w sprawie określenia 
rozkładu godzi pracy aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu żagańskiego w roku 2020, mamy 
wpisaną informację, że 0, ale jest to taka informacja na skróty, dlatego, że wiemy, że ta pierwsza 
uchwała była uchylona i do tej pierwszej uchwały były ładnie przeprowadzone konsultacje. Jednak 
uchwała poległa z innych powodów i później już na konsultacje nikt się nie zgłosił, taka była sytuacja, 
tutaj o tym informujemy, a o pierwszej uchwale nie. Następnie, pozwolę sobie zauważyć, że na str. 6  
w przypadku liczby i tematyki spotkań z organizacjami oraz liczby organizacji uczestniczących  
w spotkaniach, wkradł się mały błąd, ponieważ na samym początku jest wpisane, że spotkanie się odbyło 
21 marca br. w sprawie zeznań CIT – 8, a powinno być, że odbyło się w 2019 roku. Należy jeszcze np. 
Komendę Powiatowej Straży Pożarnej i niektóre szkoły pochwalić za to, że bardzo mocno się starają  
i współpracują z organizacjami np. ZSTiL, ZSO w Żaganiu, SOSW w Żaganiu i Szprotawie, Powiatowy 
Dom Dziecka w Szprotawie. Niestety słabo to wychodzi, bo nie ma żadnej informacji o współpracy 
dwóch szkół średnich ze Szprotawy, szkoły z Iłowej i ZSTiO w Żaganiu. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: dziękuję za zwrócenie uwagi na błędy, co do wolontariuszy, 
sam Pan wie, że ciężko jest o chętnych do pomocy, a zwłaszcza do pomocy nieodpłatnej. Do płatnej 
pomocy mamy chętnych dużo, a do nieodpłatnej coraz trudniej, coraz gorzej. Wielu radnych 
uczestniczących w dzisiejszej sesji, miałem zaszczyt i okazje z nimi uczestniczyć, jako wolontariusz,  
w wielu przedsięwzięciach, które kiedyś prowadziliśmy i funkcjonowały bardzo fajnie. Dzisiaj, jak Pan 
czyta, jak widzimy, niestety nie ma chętnych i coraz trudniej nam o chętnych, więc wniosek chyba jasny, 
że oprócz współpracy trzeba wygospodarować jakieś pieniądze dla ludzi, którzy będą chcieli pomóc.  
Z tego, co Pan zauważył i ja też zauważam, to chyba trzeba zacząć myśleć o tym, żeby za pomoc szukać 
jakieś gratyfikacje. Wolontariusz dzisiaj to umierające społecznie przedsięwzięcie. 
Radny Paweł Chylak: wolontariat to jest właśnie wolontariat i to jest smutne, bo w wielu przypadkach 
niektórzy przedsiębiorcy, instytucje oczekują informacji na temat, czy ktoś uczestniczył  
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w wolontariacie, a tutaj się okazuje, że spada zainteresowanie wolontariatem. Pan mówi o szukaniu 
pieniędzy, wolontariat jest zawsze wolontariatem i taka forma powinna być. Tylko właśnie, co szkoły, 
instytucje, w jaki sposób, czy może, jak będą jakieś następne spotkania z organizacjami pozarządowymi, 
żeby na ten temat rozmawiać i zachęcać do szukania wolontariuszy i udzielania się w sposób 
wolontariacki. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: ma Pan racje, czyli edukacja, tylko tyle w tym przypadku. 
Ja widzę, że trzeba coraz mniej na tym wolontariacie polegać, a więcej systemowych rozwiązań 
wprowadzać. 
Radny Tomasz Hucał: pozwolę kompletnie się nie zgodzić z moim serdecznym kolegą Panem 
Przewodniczącym odnośnie tego, że wolontariat umiera, bo jest to bardzo niesprawiedliwe stwierdzenie  
w stosunku do kilkuset mieszkańców powiatu żagańskiego, którzy niezmiennie od wielu lat angażują 
się w organizację biegu, który mam przyjemność organizować od wielu lat. Ja nie widzę kompletnie 
żadnego spadku zainteresowania wolontariatem. SOSW w Szprotawie, Szkoła Podstawowa  
w Małomicach, ZSTiO w Żaganiu, są to szkoły, które od lat zawsze mi pomagają, jest mnóstwo 
wolontariuszy indywidualnych, mieszkańców z terenu całego powiatu. Bardzo aktywne są tu Małomice, 
to muszę podkreślić, bo mamy oprócz szkół także indywidualnych wolontariuszy, ale też bardzo dużo 
ludzi z Żagania, Szprotawy, a także z sąsiednich Żar. Więc kompletnie się, Panie Przewodniczący,  
z Panem nie zgadzam, tylko proszę już nie kruszmy kopii o to, bo ta sesja i tak nam idzie dość mocno 
topornie. Wolontariat nie umiera, wolontariat ma się dobrze, wolontariat ma się bardzo dobrze. 
Pozdrawiam wszystkich wolontariuszy, nie tylko związanych z biegami, ale także z takimi akcjami, jak 
szlachetna paczka, czy tymi, którzy się w tej chwili angażują w pomoc, ze względu na epidemię.  
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: nie będziemy teraz tutaj dyskutować, podyskutujemy później 
na ten temat. Pewne sugestie padły, Pan Paweł zauważa swoją, ja zauważam swoją stronę, więc ile osób 
tyle zdań na ten temat. Cieszymy się, że w kilku przedsięwzięciach są chętni, co nie zmienia faktu, że 
im więcej tych ludzi tym lepiej. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak wyznaczył Radnego Tomasza Hucała oraz Radnego Piotra 
Kowalskiego do zapoznania się z protokołem z obrad XIII sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 20 
maja 2020 roku. 
7. Zamknięcie obrad XIII sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 

     Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: zamykam obrady XIII sesji Rady Powiatu 
Żagańskiego.  

 
   Obrady sesji zakończono o godz. 1030.  

 
               Protokołowała  

          Henryka Świątek  
 

                                                                 Przewodniczący Rady Powiatu Żagańskiego 

                                                                                       Sebastian Galasiak 

 

 

 
 

 


